
Snogebæk Borgerforening Generalforsamling 27-04-2023  

Dagsorden 
Punkt 1. Valg af dirigent og protokolfører 

Aksel Pilgaard Jensen og Bolette Kristensen blev valgt 
Dirigenten Aksel Pilgaard kunne konstatere at generalforsamlingen var lovformeligt indkaldt mindst 2 uger 
før, den 12. april 2023 med annonce i Bornholms Tidende. 
 
Punkt 2. Formandens beretning v/Henning Bender 
På generalforsamlingen sidste år den 29. marts 2022 håbede formanden at 2022 ville blive mere normalt 
end de forgående korona-år – 2020 og 2021. Håbet opfyldtes, det vil kunne ses når vi skal gennemgå 
årsregnskabet, hvor vi på de fleste punkter er nået op på før-korona aktiviteterne i 2019. Det betyder at vi 
hele året uforstyrret har kunnet holde månedlige bestyrelsesmøder, altså 12 gange. Næsten altid første 
mandag aften i hver måned og med god deltagelse, fredeligt og uden afstemninger.  Det største problem har 
været at ønsket om yngre i bestyrelsen også betyder flere afbud fra arbejdsramte yngre medlemmer.  
 
Aktiviteten der svarer til tiden fra før koronakrisen har ikke mindst gjort sig gældende ved udlejning til 
private fester og møder . Det er som en dæmning blev brudt af udsatte fester, konfirmationer og meget 
andet. Aktiviteten blev den største inden for de seneste ti år. Hertil kommer at alle vore mange faste 
ugentlige aktiviteter i huset er kommet i gang. 
  
Banko – kunne således den 24. november 2022 afholde sit 75-års jubilæum som den ældste af de stadigt 
levende aktiviteter der finder sted i Folkets Hus. For Bankos vedkommende fra og med 1947 og således 
allerede i det gamle Folkets Hus der lå her på stedet fra 1925-1982. Kun afbrudt af Korona-nedlukningerne 
2020-2021. Foreningens status som egen lukket forening med medlemmer, der i 2021 blev etableret efter 
vejledning fra spillemyndigheden, har i øvrigt betydet at man har undgået de anmeldelser og bøder der 
ellers har ramt 38 bankoforeninger nu i foråret. 
 
De øvrige aktiviteter på faste ugedage i Folkets Hus er tilsvarende kommet i gang– alle ledet af frivillige – de 
fleste med flere deltagere end tidligere. Det gælder Lyspunktet – hver mandag formiddag (ældregymnastik), 
Billard mandag-torsdag i overetagen (stolelift til bagtrappen), Bridge onsdag eftermiddag. Foredrag – 
torsdag eftermiddage – har kun været gennemført tre gange, i december, januar og februar. Her kunne vi 
godt trænge til lidt input om nye emner. 
 
Bøfhold 3 og Bøfhold 1 – madlavningskurser. De sørger henholdsvis oktober-januar og februar-april med 
madlavning til fællesspisninger tirsdag aftner. Der har været mellem 50 og 100 deltagere, flest til gås og 
flæskesteg, færrest til gule ærter. De mange der hjælper os frivilligt samlede vi den 17. marts i år til en 
medhjælperfest med 68 deltagere.  
 
Kræmmermarkederne der nok er øens største, kom atter i gang i juni, da vi regnede med at der ikke kom 
flere restriktioner. Det blev til 12 gange 11/6 - 27/8 – 1 aflysning (16/7) – gennemsnit 80 borde og 50 
kræmmere – flest 23/7 og 30/7 – færrest i begyndelsen og slutningen. Et evalueringsmøde 6. sept. betyder 
at vi udvider til 14 markeder i år fra 27. maj til 26. august. Det kræver mange frivillige, i alt omkring 30 
pladsmænd og kaffedamer, men giver også pænt overskud. I år er der allerede bestilt 41 borde af 26 
kræmmere for hele sæsonen.  Særlige problemer opstod da containeren til borde og bukke uden varsel 
mellem jul og nytår blev rekvireret af ejeren, Svaneke Bryghus. Det har krævet en betydelig aktivitet at 
skaffe en erstatning. 
Børneaktiviteter ville vi gerne have haft mange flere af – vi vil jo gerne have kontakt med de mange 
børnefamilier der er flyttet til Snogebæk. Vi holdt et orienterings- og idemøde møde 5. maj 2022 



(spaghetti), et børnekræmmermarked 10. juli, Halloween, samt hav og fiskearrangement 6. nov. – men det 
er næppe nok og ideer ønskes. Sankt Hans blev holdt uden hornorkester, sang eller tale, men heks til bålet 
fra børnehaven – de ca. 1000 gæster vil dog have mere!!!  
Ved kroens ophør købte vi en ny ovn og køleskranke. Herudover er diverse problemer løst, toiletafløb, 
sæbeautomater, låse og tilretning af toiletdøre, nye kaffemaskiner, ny printer – samt en stadig supplering af 
service (der simpelthen forvinder). 
Vore flinke rengøringsfolk Nicoline og Jonas har sagt op pr. 1. april for at koncentrere sig om deres 
campingplads i Nexø - erstattet af Ole Dam Olsson. Samtidigt træder Birgit, et tidligere styrelsesmedlem, der 
klarede regnskaberne (gratis) tilbage – så vi forsøger os nu med en lokal regnskabsfører, Sofie Møbjerg, der 
regner med 3-5 timer pr. måned mod betaling. 
 
TAK til en aktiv bestyrelse og alle de frivillige der har muliggjort vore aktiviteter – og naturligvis den store del 
af Snogebæks beboere og besøgende der møder op og står bag vore arrangementer, tak også til vore 
sponsorer. Brugsen og BRK. 

Beretningen blev godkendt uden kommentarer 

 
Punkt 3. Fremlæggelse af årsregnskab 2022 v/revisor Ivan Qvist  
Se vor hjemmeside Snogebæk-Borgerforening.dk/bestyrelse 

Årsregnskabet blev godkendt uden kommentarer 

 
Punkt 4. Indkommende forslag,  

Der var ingen indkomne forslag 
 
Punkt 5.  Fastsættelse af kontingent,  

Der er intet kontingent 
 
Punkt 6. Valg af bestyrelsesmedlemmer 
Ordinære medlemmer 
På valg for 2 år var Henning Bender, Jeanne Pind og Søren K. Hansen der var villige til genvalg.  

Henning, Jeanne og Søren blev valgt uden modkandidater 
 
Suppleanter 
På valg for 1 år var Ole Dahl, Ida Lind Lund og Peter Mogensen, sidstnævnte ønskede ikke genvalg. 

Ole og Ida blev genvalgt og Bente Birkegaard Christiansen nyvalgt uden modkandidater. 
 
Punkt 7. Valg af revisor: 

Ivan Qvist blev genvalgt uden modkandidat. 
 
Punkt 8. Eventuelt: 
Der har været fejlkøb af skraldeposer i forbindelse med udlejning af Folkets hus, det er på plads nu. 
Der efterlyses bænke til dem som går ture ved stranden i Snogebæk og skilte ved fiskestien fra havnen og 
frem. Vi vil arbejde med sagen.  
Der gaver til Peter og Birgit med MANGE tak for et stort arbejde i bestyrelsen.  
Dirigent og revisor fik flasker. 
 
 
Aksel Pilgaard Jensen, Dirigent                                           Henning Bender, Formand 
 



Bestyrelsesmøde den 27. april 2023 efter Generalforsamlingen 
 
 
Deltagere: 
Jørn Pedersen, Jeanne Pind, Ole Dahl , Ulla Bach Pedersen, Henning Bender, Søren K. Hansen, Ida Lind Lund, 
Bolette Kristensen og Bente B. Christiansen, men afbud fra Alexander  Andersen 
 
 
Punkt 1. Bestyrelsen konstituerede sig (uændret): 
 
Formand: Henning Bender 
Næstformand: Alexander Andersen 
Kasserer: Ulla Bach Pedersen   
Sekretær: Bolette Kristensen 
Medlem: Jeanne Pind  
Medlem: Søren K. Hansen 
Medlem: Jørn Pedersen 
 
Suppleant: Ole Dahl 
Suppleant: Ida Lind Lund 
Suppleant: Bente Birkegaard Christiansen 
 
Punkt 2. Nærmeste sager 
 
27. maj starter det første af 14 kræmmermarkeder, pladsmænd og kaffedamer er på plads og henved 
halvdelen af bordene sæsonbestilt. 
Sankt Hans fredag 23  juni, Henning undersøger vedr. team Bornholm, Henning undersøger vedr mail fra kor 
sidste år. Bålet tændes kl. 21 
Bolette kontakter ”Lyd” lasse for at hører om han kan hjælpe med højtaler i forbindelse. 
Jeanne printer sange, Henning lægger link ud på facebook. (Shu-Bi-Dua sangen) 
Børnehaven laver heks til bål en stor og lille 
Der laves et mini bål til børn foran shelter som tændes kl. 17, havnen gør det klar. 
 

Næste møde er tirsdag den 6 juni kl. 19 til kl. 21 i folkets hus. 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
  
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


